

INHALT

Editorial

How useful are data on social costs of substance abuse?

Alfred Uhl 209

Editorial

Wie sinnvoll sind Angaben über die sozialen Kosten des Substanzmissbrauchs?

Research Reports

The addictive potential of sports betting

Tobias Hayer, 212
Gerhard Meyer

Originalarbeiten

Das Suchtpotenzial von Sportwetten

Monitoring of misuse of prescription drugs amongst clients from out-patient centres: How representative is the ebis-med sample?

Roland Simon, 232
Ludwig Kraus,
Tim Pfeiffer,
Michael Strobl

Monitoring von Medikamentenmissbrauch in der Klientel ambulanter Einrichtungen: Wie repräsentativ ist die Stichprobe ebis-med?

Review

Economic evaluation of substitution therapy for opiate addicts

Dieter Ahrens, 221
Lymke Dehde,
Sebastian Schmidt,
Bernhard Güntert

Übersichtsarbeit

Gesundheitsökonomische Evaluation der Substitutionsbehandlung Opiatabhängiger – eine Standortbestimmung

Short Communication

News from preclinical addiction research: Genomic alterations in the nucleus accumbens following heroin self-administration

Rainer Spanagel 239

Kurze Mitteilung

Neues aus der präklinischen Suchtforschung: Genomische Veränderungen im Nucleus accumbens nach Heroinselbstverabreichung

In Practice

Substitution based treatment of patients with primarily opioid addiction. An integrative model.

Andreas Hauer, 241
Alexander Weicker

Praxis

Ein integratives Modell der substitutionsgestützten Behandlung von primär opiatabhängigen Patienten

A counselling model for drunk drivers

Michael Hemberger 247

Ein Beratungsmodell für alkoholauffällige Verkehrsteilnehmer/innen